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 Protokół  nr XXXVII/2016 
z sesji Rady Gminy Łęka Opatowska 

odbytej w dniu 24 maja  2017 r. 
w sali widowiskowej Urzędu Gminy  w Łęce Opatowskiej. 

 
 
Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady Gminy Michał Jerczyński  o godz. 12:07 otworzył sesję i po powitaniu 
radnych, sołtysów, wójta z pracownikami urzędu, zaproszonych gości, przedstawicieli 
lokalnej prasy oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 
15-stu radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Lista obecności radnych stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Wójt Gminy - Adam Kopis 
- Skarbnik Gminy – Alina Brząkała 
- Sekretarz Gminy   -  Małgorzata Gąszczak 
- Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska -                                                                                                    
  Tomasz Jerczyński,  
- Inspektor ds. wojskowych i OC – Renata Woźnica 
- oraz sołtysi i zaproszeni goście według list obecności stanowiących załącznik nr 2 i 3 do  
   niniejszego  protokołu. 
 
Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad 
 
Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie  z działalności  Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  

z wykonania uchwał Rady. 
6. Informacja Komendanta Powiatowego Policji oraz Kierownika Posterunku Policji  

w Trzcinicy z/s w Laskach dotycząca bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy 
Łęka Opatowska. 

7. Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej dotycząca 
bezpieczeństwa publicznego i przeciwpożarowego na terenie Gminy Łęka Opatowska. 

8. Informacja o stanie organizacyjnym, działalności i wyposażeniu OSP z terenu Gminy 
Łęka Opatowska. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) zmiany  uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2017 rok, 
2) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Gminę Łęka Opatowska od 

Polskich Kolei Państwowych S.A. prawa użytkowania wieczystego 
nieruchomości położonych w Łęce Opatowskiej oraz przysługującego Skarbowi 
Państwa prawa własności nieruchomości gruntowych w drodze umowy 
darowizny.  

10. Interpelacje i zapytania radnych. 
11. Wolne wnioski i informacje. 
12. Zakończenie obrad XXXVII Sesji Rady Gminy. 
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Jako pierwszy głos zabrał Wójt Gminy, który poprosił o wprowadzenie jako podpunkt 2 w 
punkcie 6 uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  Łęka 
Opatowska na lata 2017-2023 oraz o wprowadzenie w punkcie 6 podpunkt 3 uchwały w 
sprawie  odpłatnego nabycia na rzecz Gminy Łęka Opatowska prawa własności 
nieruchomości stanowiącej działkę numer 116/1 położoną w Trzebieniu. 
 
Następnie Radny Zalewski poprosił o wprowadzenie sprawozdania z ostatniego posiedzenia 
Rady SP ZOZ. 
 
Wobec powyższego poddano pod głosowanie I poprawkę do porządku obrad- wprowadzenie 
jako podpunkt 2 w punkcie 6 uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy  Łęka Opatowska na lata 2017-2023 „Za” wprowadzeniem I poprawki głosowało 15-
stu radnych. 
 
Następnie poddano pod głosowanie II poprawkę do porządku obrad -  wprowadzenie w 
punkcie 6 podpunkt 3 uchwały w sprawie  odpłatnego nabycia na rzecz Gminy Łęka 
Opatowska prawa własności nieruchomości stanowiącej działkę numer 116/1 położoną w 
Trzebieniu. „Za” wprowadzeniem II poprawki do porządku obrad  głosowało 15-stu radnych. 
 
Idąc dalej, Przewodniczący Rady poinformował, iż sprawozdanie z ostatniego posiedzenia 
Rady SP ZOZ można będzie przedstawić w punkcie: Wolne wnioski i informacje.   
 
„Za” całym porządkiem obrad wraz z naniesionymi poprawkami głosowało 15 –stu radnych.  
 
Porządek obrad po zmianach:  
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie  z działalności  Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  

z wykonania uchwał Rady. 
6. Informacja Komendanta Powiatowego Policji oraz Kierownika Posterunku Policji  

w Trzcinicy z/s w Laskach dotycząca bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy 
Łęka Opatowska. 

7. Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej dotycząca 
bezpieczeństwa publicznego i przeciwpożarowego na terenie Gminy Łęka Opatowska. 

8. Informacja o stanie organizacyjnym, działalności i wyposażeniu OSP z terenu Gminy 
Łęka Opatowska. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) zmiany  uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2017 rok, 
2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2017-

2023 r., 
3) odpłatnego nabycia na rzecz Gminy Łęka Opatowska prawa własności 

nieruchomości stanowiącej działkę numer 116/1 położoną w Trzebieniu, 

4) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Gminę Łęka Opatowska od 
Polskich Kolei Państwowych S.A. prawa użytkowania wieczystego 
nieruchomości położonych w Łęce Opatowskiej oraz przysługującego Skarbowi 
Państwa prawa własności nieruchomości gruntowych w drodze umowy 
darowizny.  

10. Interpelacje i zapytania radnych. 
11. Wolne wnioski i informacje. 
12. Zakończenie obrad XXXVII Sesji Rady Gminy. 
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Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji 
 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji bez 
uprzedniego czytania. Protokół z  XXXVI sesji był dostępny w biurze rady oraz był wyłożony 
do wglądu przed sesją. Przewodniczący Rady spytał czy ktoś z radnych ma uwagi do 
protokołu lub prosi o odczytanie fragmentu protokołu. Nikt nie zabrał głosu. W związku  
z powyższym Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania w/w protokołu. 
Przewodniczący Rady spytał radnych kto jest za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji  
– „za” przyjęciem protokołu głosowało 15-stu radnych jednogłośnie. 
 
Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 
 
Głos zabrał Przewodniczący Rady, który przedstawił informację o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym, która stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku 
obrad. 
 
Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  
z wykonania uchwał Rady. 
 
Zgodnie z paragrafem 38 Statutu Gminy Łęka Opatowska Wójt złożył sprawozdanie za okres 
od  19.04.2017 r. do 24.05.2017 r., które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku 
obrad.  
 
Ad. 6. Informacja Komendanta Powiatowego Policji oraz Kierownika Posterunku 
Policji w Trzcinicy z/s w Laskach dotycząca bezpieczeństwa publicznego na terenie 
Gminy Łęka Opatowska. 
 
Głos zabrał Komendant Powiatowy Policji w Kępnie – Pan Tomasz Paziewski: „Panie 
Przewodniczący, Szanowna Rado, Panie Wójcie zostałem przedstawiony ale jeszcze raz 
uczynię to osobiście jako inspektor Tomasz Paziewski od niedawna mam powierzoną 
funkcję Komendanta Powiatowego Policji w Kępnie. 26 lat służę w Policji, cała 
dotychczasowa służba związana była z powiatem poznańskim oraz miastem Poznań gdzie 
Komendant Wojewódzki zauważył moje doświadczenie i skierował mnie do służby w Kępnie. 
Odnośnie samego bezpieczeństwa na terenie Gminy Łęka Opatowska głos oddam 
Naczelnikowi Prewencji Komendy Powiatowej Policji w Kępnie, który ma dokładne dane, 
które przedstawi. Ja chciałem z tego miejsca przypomnieć jeszcze pisma, które 
skierowaliśmy do Pana Wójta oraz do Szanownych Radnych odnośnie pomysłu na 
odtworzenie czy stworzenie międzygminnego Posterunku Policji, który obejmowałby swoim 
działaniem dwie gminy Łęka Opatowska i Baranów ale z siedzibą na terenie Gminy Łęka 
Opatowska. O zaletach chyba nie muszę mówić Zwiększy to kontakt z mieszkańcami, 
zwiększyła by się liczba patroli na terenie gminy. Miałoby to wyglądać następująco: - obsada 
posterunku 8 – osobowa w tym kierownik. Do tego policja obsługiwałaby część zdarzeń 
kryminalnych, przestępstwa oraz przekroczenia a także dzielnicowi oraz typowo policjanci 
skierowani do patroli. Stworzenie tego posterunku jest oczywiście uwarunkowane na 
dofinansowanie tego projektu przez gminę co będzie wyrażone przez decyzję Państwa. Z 
tego co wiem decyzji jeszcze nie było. Jeżeli ta sprawa wypłynie na obradach bardzo bym 
prosił o przegłosowanie „za”. Jeżeli w tym zakresie Państwo mieli by jakieś pytania służę 
swoją osobą jeżeli nie, oddam głos naczelnikowi Wydziału Prewencji”.  
 



str. 4 
 

Wobec braku pytań, głos zabrał Naczelnik Wydziału Prewencji – Mirosław Wiśniewski, który 
przedstawił stan bezpieczeństwa za rok 2016 na terenie Gminy Łęka Opatowska oraz 
powiatu kępińskiego, który stanowi załącznik do  niniejszego protokołu.   
 
Następnie głos zabrał Wójt Gminy: „Pozwólcie Panowie, że odniosę się do słów Pana 
Komendanta. Myślę, że Wysoka Rada pamięta tą sytuację kiedy rozpatrywaliśmy kwestie 
umiejscowienia tegoż posterunku na terenie Gminy Łęka Opatowska. Co roku spotykamy się 
w miesiącu maju aby spotkać się i usłyszeć kilka słów dotyczących kwestii bezpieczeństwa, 
działań prewencji, Policji jak i ochrony przeciwpożarowej. Jako Wójt proszę Pana 
Komendanta o przybliżenie jeszcze raz tutaj na sesji kwestie dotyczące projektu „Razem 
bezpieczniej”. Cieszy mnie fakt i słowa, które przed chwilą padły z ust panów policjantów, że 
w gminie Łęka Opatowska jest bezpiecznie. Jednak od czasu do czasu zdarzają się sytuacje 
w których możemy reagować i działać wspólnie z Państwem czyli z Policją. Odnośnie 
propozycji międzygminnego posterunku Policji pamiętam Rada Gminy pozytywnie 
zaopiniowała tą kwestię aby na terenie gminy Łęka Opatowska powstał posterunek Policji z 
prawdziwego zdarzenia. Kwestia pomieszczeń, jak i tego gdzie i w jakim zakresie jak 
również co by leżało po naszej stronie jako gminy oraz kwestie decyzji finansowej na pewno 
w odpowiednim momencie przybliżymy i będziemy realnie wspólnie działać aby tą 
inwestycję, która ma służyć mieszkańcom zrealizować”. 
 
Idąc dalej Przewodniczący Rady spytał odnośnie omawianej wcześniej rok temu Krajowej 
Mapy Zagrożeń: „Czy z perspektywy czasu ta mapa zagrożeń dobrze działa na terenie 
naszej gminy. Czy jest dużo zgłoszeń od mieszkańców?” 
 
Odpowiedzi udzielił Naczelnik Komendy Powiatowej Policji w Kępnie – Pan Mirosław 
Wiśniewski: „Generalnie w skali województwa na terenie naszego powiatu w skali 
województwa to ilość zgłoszeń jest nie za duża w porównaniu do innych powiatów. Nieduża 
ale jak najbardziej jest i dotyczy to różnych kategorii. Przede wszystkim zgłoszenia dotyczą 
bezpieczeństwa w ruchu drogowym czyli wskazywane są miejsca gdzie dochodzi do 
przekroczenia prędkości i w tej kategorii mamy najwięcej zgłoszeń. Większość  z tych 
faktycznie jest potwierdzona przez nas, że do takich przekroczeń dochodzi. Natomiast w 
dalszej kolejności są takie zgłoszenia jak- spożywanie alkoholu, w miejscach publicznych. 
oraz głoszenia dotyczące spraw narkotykowych. W zasadzie to są te główne podstawowe 
kategorie. Pozostałe to są sporadyczne. Myślę, że te kwestie były wcześniej omawiane na 
spotkaniach i debatach. Ja tylko przypomnę, że my po otrzymaniu takiego zgłoszenia na 
Krajowej Mapie Zagrożenia mamy pięć dni na zweryfikowanie tego zgłoszenia. Weryfikacja 
polega na tym, że Policjanci we wskazane miejsce fizycznie muszą się udać kilkakrotnie w 
ciągu tych pięciu dni żeby sprawdzić czy te zgłoszenie się potwierdza czy nie. Także tutaj 
zachęcamy do korzystania z tego narzędzia. Przypominam, że zgłaszanie takie na Krajową 
Mapę Zagrożeń jest w pełni anonimowe, że jeżeli ktoś się boi czy nie chce kontaktu z 
policjantami to wtedy wystarczy kliknąć na Krajową Mapę Zagrożeń i zgłosić szczegóły 
zdarzenia. Szczególnie w małych miejscowościach osoby mają jeszcze jakiś opór do 
wszelkiego rodzaju zgłoszeń, które uznawane są jeszcze jako donosicielstwo. Bardzo często 
są to powiązania rodzinno-koleżeńskie, tak wszyscy się znają. Nikt nie chce donosić na 
drugiego, tak więc Krajowa Mapa Zagrożeń daje taką możliwość, że można tam coś zgłosić 
nie koniecznie do jednostki” 
 
Idąc dalej głos zabrał Wójt Gminy: „Ja miał bym jeszcze taką prośbę dopowiadając do słów 
przedmówcy za co bardzo serdecznie dziękuję. Bo naprawdę Urząd Gminy i Wójt sam w 
sobie nie jest tym który powinien przyjmować wszystkie zgłoszenia np. wałęsających się 
psów stwarzających zagrożenie dla dzieci czy kwestii handlujących narkotykami to Wójt nie 
jest od tego. Można to zgłaszać poprzez Krajową Mapę Zagrożeń, można to zgłaszać 
anonimowo to co tutaj było wspomniane za co serdecznie dziękuję Panu Komendantowi. Nie 
jestem niestety osobą, która może weryfikować wszystkie rzeczy”.  
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Następnie głos zabrał Radny Rogalewski: „Ja mam takie pytanie czy osoba która minimum 
raz w roku jest notowana przez Policję i karana mandatem karnym za zaśmiecanie dróg czy 
jest objęta jakimś nadzorem. Bo to jest robione cyklicznie, można powiedzieć co kilka 
miesięcy w okresach letnich. Czy takie osoby są jakoś weryfikowane czy jest nadzór 
Dzielnicowego?” 
 
Odpowiedzi udzielił M. Wiśniewski: „Jakiego typu to zanieczyszczenia dróg, typu 
rolniczego?” 
 
Radny Rogalewski: „Tak rolniczego na drogach powiatowych”. 
 
M. Wiśniewski: „Generalnie są takie zgłoszenia, nakładane są min. na terenie waszej gminy 
mandaty karne przez Dzielnicowego. Jest cykliczność tych zdarzeń ze względu na prace 
polowe i to się powtarza. Mieliśmy swego czasu tutaj w sali spotkanie komisji. 
Przedstawiliśmy tutaj tą kwestię jaka jest odpowiedzialność, co za to grozi  i te wszystkie 
kwestie były omówione. Doszliśmy do wspólnego porozumienia,  że nie będą te drogi w taki 
sposób zanieczyszczone dla dobra wszystkich”. 
 
Radny Rogalewski: „Ja wszystko rozumiem, każdemu się może coś przydarzyć ale to jest 
jedna osoba, która notorycznie to powtarza. I ta osoba jest karana, ale tak jakby sobie nic z 
tego nie robiła”. 
 
T. Paziewski: „Ta sankcyjność kar rośnie w miarę powtarzania czynu. Za taki wyczyn nie ma 
takich kar jak za inne przestępstwa z nadzorem. Ale jeżeli policjanci, dzielnicowy przyznają, 
że ukaranie mandatem nie jest wystarczające składają wniosek do sądu o ukaranie. 
Wracając do Krajowej Mapy Zagrożeń jest jeszcze taka jedna aplikacja „Moja Komenda”, 
wiem, że z tym dostępem do Internetu jest różnie. Moja Komenda służy do odnalezienia 
swojego dzielnicowego, gdzie będzie adres e-mailowy, telefon komórkowy gdzie również w 
sposób w miarę anonimowy można pewne rzeczy zgłaszać swojemu Dzielnicowemu przez 
telefon komórkowy czy e-maila. Zapraszam do kontaktu z nami”. 
 
         
Ad. 7. Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej dotycząca 
bezpieczeństwa publicznego i przeciwpożarowego na terenie Gminy Łęka Opatowska. 
 
Głos zabrał D-dca JRG PSP Kępno – Mariusz Szczepański, który przedstawił informację 
Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej dotyczącą bezpieczeństwa 
publicznego i przeciwpożarowego na terenie Gminy Łęka Opatowska, która stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Wójt Gminy: „Wspomniał Pan o kwestii powiadamiania w jednej firmie na naszym terenie. Ile 
firm na terenie Gminy Łęka Opatowska  ma taką łączność?” 
 
 M. Szczepański odpowiedział: „Jedna firma. Generalnie system sygnalizacji pożarów w 
takich firmach nie jest obowiązkowy. Ustawodawca narzucił kilku obiektom te systemy ale 
dzieję się też tak że firmy instalują takie systemy bo najczęściej wymaga tego ubezpieczyciel 
tj. np. Kościół na Pulku, Centrala w Kępnie, Bank PKO. Na terenie powiatu jest około 19  
obiektów z takim systemem ale są również takie firmy, które instalują to dla własnego 
bezpieczeństwa gdzie chodzi o szybkość przekazu informacji”. 
 
Idąc dalej, Przewodniczący Rady spytał o nr 112, bo ponoć działa ale jest jakby trochę 
problem z lokalizacją konkretnego miejsca zdarzenia. 
 
M. Szczepański odpowiedział: „ Nr 112 jest wojewódzkim numerem centrum powiadomienia 
ratunkowego. Na tę chwilę jest to Poznań. Nie wiem jak to jest w Policji ale u nas jest tak, że 
zgłoszenia które mają przychodzić do poszczególnych powiatów są jakby wyselekcjonowane 
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i to nie są alarmy fałszywe tylko to są typowe zgłoszenia, że trzeba jechać i reagować. I taka 
była jakby geneza przeniesienia tych numerów ale generalnie jest już takich pomyłek mniej 
ale bywały takie zdarzenia że jechali na daną ulicę ale nie w tej miejscowości co trzeba było. 
Ale na tą chwilę jest tak, że to zgłoszenie nie przychodzi na telefon tylko poprzez system 
wspomagania decyzji i przychodzi formatka z czym generalnie sobie radzimy. W Policji jest 
podobnie”.  
 
 
Ad. 8. Informacja o stanie organizacyjnym, działalności i wyposażeniu OSP z terenu 
Gminy Łęka Opatowska. 
 
Głos zabrał Z-ca Prezesa Zarządu Gminnego ZOSP RP – Józef Skąpski, który przedstawił 
informację o stanie organizacyjnym, działalności i wyposażeniu OSP z terenu Gminy Łęka 
Opatowska, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu 
 
Idąc dalej głos zabrał Komendant Gminny, który przedstawił informację o wyposażeniu OSP 
z terenu Gminy Łęka Opatowska, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Następnie głos zabrał Radny Rogalewski: „Pan Komendant ładnie przedstawił co jest 
zakupione itd. bo według mnie Panie Komendancie nie chcę Pana pouczać ale Pan powinien 
przedstawić jednostka X ma do dyspozycji samochód taki, zdolny do tego, druhów 
wyszkolonych tylu, kierowców tylu bo to chodzi Panie Komendancie o bezpieczeństwo, żeby 
mieszkańcy dowiedzieli się na ile mogą na daną jednostkę liczyć, że jednostka została 
włączona do Krajowego Systemu Ratownictwa Gaśniczego. Ta jednostka od Pana z 
Opatowa. Jest to bardzo ważne wydarzenie, długo oczekujące przez władze i jednostkę, że 
spełniła pewne wymogi bo to nie jest tak że sobie weszła jednostka i tak się napisało. Ja 
chciałbym takie informacje usłyszeć. Dziękuję”.   
 
Komendant Gminny odpowiedział: „Panie Przewodniczący, Panie Radny Rogalewski, 
Szanowna Rado jeśli ktoś z Państwa jest zainteresowany posiadam do wglądu szerszą 
informację. Nie chciałem tutaj zbytnio przedłużać, jeśli ktoś jest zainteresowany proszę 
podejść chętnie udzielę szerszych informacji, jestem przygotowany. Na następny rok 
postaram się jeszcze lepiej to zaprezentować”. 
 
Idąc dalej, Radny Skotnik zabrał głos: „Chciałem powiedzieć, że ja prosiłem dwa razy 
Radnego Rogalewskiego na komisji gospodarczej o przygotowanie zestawu pytań, na które 
Pan Komendant mógłby szczegółowo odpowiedzieć. Do tej pory nie uczynił tego”. 
 
Następnie głos zabrał Zastępca Prezesa Zarządu Oddziału Gminnego- J. Skąpski: „Radny 
Rogalewski jako były zawodowy strażak Państwowej Straży Pożarnej powinien doskonale 
wiedzieć, że dyżurny jednostki zawodowej w Kępnie doskonale wie, jaka jednostka czym 
dysponuje i to właśnie dyżurny powołuje jednostkę do akcji i dyżurny doskonale wie kto jakim 
sprzętem dysponuje na terenie gminy. Co roku jest spisywany sprzęt z remiz i wszystkie 
dane tam się znajdują. Dziękuję”.  
 
Jako kolejny głos zabrał Wójt Gminy: „Mówiłem głośno o współpracy z Policją i mogę 
również głośno powiedzieć o współpracy z Państwową Strażą Pożarną, którą reprezentuje 
dzisiaj mieszkaniec naszej gminy– dowódca jednostki dh Mariusz Szczepański, któremu 
dziękuję za przybycie i współpracę oraz proszę o przekazanie podziękowań Panu 
Komendantowi. Jako Wójt Gminy pragnę serdecznie podziękować wszystkim druhom z 
terenu naszej gminy za współpracę, za wszystko to co było przedstawione w informacji Z-cy 
Prezesa Oddziału Gminnego i myślę że jedną rzecz jako Wójt Gminy druhu a zarazem 
Radny Henryku Rogalewski powiem, że na terenie Gminy Łęka Opatowska nie ma 
dziurawych remiz, nie ma sprzętu, który jest w zestawie a którego faktycznie nie ma i nie ma 
sytuacji gdzie nie możemy  liczyć na strażaków. Ja to doceniam i za to w całym wymiarze we 
wszystkich płaszczyznach dziękuję. Tak jak dowódca jednostki powiedział jadą i do kota na 
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drzewie i jadą do człowieka do wypadku. Nieważny jest motyw jadą pomóc drugiemu 
człowiekowi i za tą pomoc w każdym wymiarze bardzo serdecznie dziękuję druhom 
ochotnikom jak również przedstawicielowi PSP w Kępnie i liczę na dalszą jeszcze lepszą 
współpracę i Policji i Straży oraz dziękuję w imieniu mieszkańców Gminy Łęka Opatowska”. 
 
Radny Rogalewski: „Myślałem że dh Komendant Gminny się pochwali, że Pan Wójt wraz z 
Radą dąży do tego żeby było jak największe bezpieczeństwo, że kupujemy detektor. Że 
kolejna jednostka po tylu latach zabiegów weszła do Krajowego Systemu Ratowniczo 
Gaśniczego tym trzeba było się pochwalić a nie czytać jakieś statystyki”.  
 
Idąc dalej Przewodniczący Rady podziękował służbom mundurowym za przybycie na sesji 
oraz za współpracę.  
 
Następnie Wójt Gminy zabrał głos: „To że jednostka OSP jest włączona do KSRG to jedno 
natomiast formalnie musi to się odbyć poprzez decyzję Komendanta Wojewódzkiego”. 
 
M. Szczepański: „Decyzje już przyszły są u mnie”. 
 
W tym momencie o godz. 13.23 ogłoszono 5-cio minutową przerwę.  
 
Po przerwie o godz. 13.30 wznowiono obrady. 
 
Ad.9. Podjęcie uchwał w sprawie: 
W tym punkcie obrad radni rozpatrzyli następujące projekty uchwał: 
 

1) Nr XXXVII/172/2017 w sprawie zmiany  uchwały budżetowej Gminy Łęka 
Opatowska na 2017 rok,  
 

Głos zabrała Skarbnik Gminy – A. Brząkała, która omówiła zmiany budżetowe, które 
stanowią załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Wobec braku pytań i uwag, Skarbnik Gminy odczytała projekt w/w uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu uchwały, Rada Gminy w obecności 15-stu radnych 
uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr 
XXXVII/172/2017 w sprawie zmiany  uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 
2017 rok, 
 

2) Nr XXXVII/173/2017 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Łęka Opatowska na lata 2017-2023 

 

Jako pierwsza głos zabrała Skarbnik Gminy, która omówiła zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2017-2023, które stanowią załącznik do 
niniejszego protokołu. 

 

Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 15-stu radnych uczestniczących w 
posiedzeniu – 15 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XXXVII/173/2017 w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2017-2023 

 



str. 8 
 

3) Nr XXXVII/174/2017 w sprawie odpłatnego nabycia na rzecz Gminy Łęka 

Opatowska prawa własności nieruchomości stanowiącej działkę numer 

116/1 położoną w Trzebieniu 

 

Głos zabrał Wójt Gminy: W związku z planowaną przez Gminę Łęka Opatowska i Sołectwo 
Trzebień inwestycją na działce ewidencyjnej nr 115 położonej w obrębie geodezyjnym 
Trzebień, nastąpiła konieczność jej poszerzenia o 1 m. Dlatego też Gmina Łęka Opatowska 
wystąpiła do właścicieli, z wnioskiem o umożliwienie wykupu działki numer 116/1 
o powierzchni 0,0036 ha, dla której V Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą 
nr KZ1E/00023678/2. 

Wykup gruntu umożliwi realizację zadania pn. "Rozbudowa z przebudową budynku 
Ochotniczej Straży Pożarnej w Trzebieniu na kuchnię cateringową z remizą". Gmina zakupi 
przedmiotowy grunt  za cenę ustaloną z właścicielem, w drodze negocjacji. 

Z uwagi na powyższe, przygotowano uchwałę, której podjęcie przez radę Gminy umożliwi 
zakup ww. nieruchomości”. 

 W tym momencie o godz. 14.01 Radna Krzymińska opuściła salę posiedzeń.  

Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 
 

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących w 
posiedzeniu – 14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XXXVII/174/2017 w sprawie 
odpłatnego nabycia na rzecz Gminy Łęka Opatowska prawa własności nieruchomości 
stanowiącej działkę numer 116/1 położoną w Trzebieniu 

 

4) Nr XXXVII/175/2017 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 

przez Gminę Łęka Opatowska od Polskich Kolei Państwowych S.A. prawa 

użytkowania wieczystego nieruchomości położonych w Łęce 

Opatowskiej oraz przysługującego Skarbowi Państwa prawa własności 

nieruchomości gruntowych w drodze umowy darowizny.  

Głos zabrał Wójt Gminy: „Zgodnie z art. 39 ust. 3 ustawy o komercjalizacji, restrukturyzacji 
i prywatyzacji przedsiębiorstwa państwowego „Polskie Koleje Państwowe "  mienie PKP S.A. 
może być przekazanie nieodpłatnie, w drodze umowy, na własność jednostkom samorządu 
terytorialnego, na cele związane z inwestycjami infrastrukturalnymi służącymi wykonywaniu 
zadań własnych tych jednostek w dziedzinie transportu. 

W dniu 23.02.2012 r. roku Wójt Gminy Łęka Opatowska wystąpił z wnioskiem do Polskich 
Kolei Państwowych Spółka Akcyjna o nieodpłatne przekazanie na rzecz Gminy Łęka 
Opatowska przysługującego Spółce prawa użytkowania wieczystego nieruchomości Skarbu 
Państwa, położonych w Łęce Opatowskiej, oznaczonych ewidencyjnie, jako działki nr 363/14 
o pow. 0,1999 ha, działki nr 363/15 o pow. 0,0227 ha, działki nr 363/16 o pow. 0,1062 ha 
oraz działki nr 363/21 o pow. 0,4236 ha wraz z infrastrukturą wodno-kanalizacyjną, dla której 
Sąd Rejonowy w Kępnie V Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą nr 
KZ1E/00053108/5.Dyrektor Oddziału PKP S.A. w Poznaniu pismem z dnia 09.04.2014 roku 
wyraził na powyższe zgodę. 

Pismem nr BGK.6822.1.2012 z dnia 22 maja 2017r. Wójt Gminy Łęka Opatowska zwrócił się 
do Starosty Kępińskiego - wykonującego zadania z zakresu administracji rządowej z prośbą, 
o przekazanie, po uzyskaniu zgody Wojewody Wielkopolskiego, na podstawie 
art. 13 ust. 2 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r., w drodze umowy darowizny, przysługującego 
Skarbowi Państwa prawa własności ww. nieruchomości. Gmina Łęka Opatowska jest 
zainteresowana przejęciem praw do przedmiotowych nieruchomości wykorzystywanych, jako 
drogi gminne. Przeniesienie przysługującego Skarbowi Państwa prawa własności ww. 
działek gruntu na rzecz Gminy Łęka Opatowska, w drodze umowy darowizny, 
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z równoczesnym przeniesieniem przez PKP S.A. na rzecz Gminy przysługującego Spółce 
prawa użytkowania wieczystego do ww. nieruchomości doprowadziłoby do konfuzji ww. 
praw. 

Gmina Łęka Opatowska nieprzerwanie ponosi nakłady finansowe związane z bieżącym 
utrzymaniem ww. nieruchomości wykorzystywanych jako drogi, ich odśnieżaniem 
i konserwacją. Przeprowadzenie regulacji stanu prawnego ww. nieruchomości w sposób 
wyżej opisany umożliwiłoby Gminie Łęka Opatowska  rozwiązanie istniejących na niniejszym 
terenie problemów komunikacyjnych, z korzyścią dla społeczności lokalnej. Mając na 
uwadze powyższe podjęcie uchwały jest słuszne i zasadne”. 

 

Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 
 

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 14-stu radnych uczestniczących w 
posiedzeniu – 14 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr XXXVII/175/2017 w sprawie 
wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Gminę Łęka Opatowska od Polskich 
Kolei Państwowych S.A. prawa użytkowania wieczystego nieruchomości położonych 
w Łęce Opatowskiej oraz przysługującego Skarbowi Państwa prawa własności 
nieruchomości gruntowych w drodze umowy darowizny.  

 
Ad. 10. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Brak interpelacji. 
 
Ad. 11. Wolne wnioski i informacje 
 
Jako pierwszy głos zabrał Radny Zalewski, który przedstawił sprawozdanie z ostatniego 
posiedzenia Rady SP ZOZ w Kępnie, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Idąc dalej głos zabrał Wójt Gminy: „Pozwólcie, że to co zasygnalizowałem na początku w 
swoim sprawozdaniu iż na tym zgromadzeniu S11 padło sformułowanie w sprawie terminu 
otwarcia obwodnicy S11 Ostrowa Wlkp. oraz  Jarocina, który  przypadnie na początek lipca. 
Druga rzecz to to, co tam było potwierdzone że prace związane z II etapem obwodnicy 
Kępna, który nas bardziej bym powiedział dotyczy i będzie nam bardziej ułatwiał transport i 
przejazd przez Kępno proceduralnie przebiega to bardzo sprawnie nawet powiedziano tam, 
że możliwe, że rozstrzygnięcie co do tego II przetargu nie będą na koniec roku a wręcz  
możliwe  że w III kwartale zostaną już podpisane stosowne umowy. 
 
Nie ukrywam, chciałabym się jedną kwestią podzielić. Państwo na poprzedniej sesji 
przyjmowali opinię dot. przebiegu S 11 przez naszą gminę. Padły tam takie słowa z ust 
przedstawiciela, parlamentarzysty, ekipy rządzącej iż rozważone były kwestie bo 
przedstawiciele Generalnej Dyrekcji tych oddziałów wspomnianych przeze mnie, mówili o 
latach nie tak odległych bo jak Państwo opiniowali była mowa o latach 2013-2025. Padło tam 
takie pytanie a zarazem stwierdzenie skoro środki unijne mamy na lata 2020 z rozliczeniem 
maksymalnie na lata 2023 to jak my możemy prognozować że coś będzie po 2023 
budowane skoro tam może zostać niewiele środków. Kolejna kwestia, która była tam 
poruszana która jak gdyby pewne zadania przesunie w czasie to most w Obornikach. Kto z 
Państwa jedzie 11-stką wie w jakim on jest stanie a potrzeba naprawdę milionów aby móc po 
pierwsze  to wyremontować. Wszyscy podkreślali staje się on punktem zwrotnym w jakim kol 
wiek przebiegu drogi krajowej nr 11 biorąc pod uwagę aspekt S11.  
 
Idąc dalej, pragnę poinformować Wysoką Radę i Komisję Oświaty, że projekty organizacyjne 
placówek oświatowych, które Państwo przyjęli z terenu Gminy Łęka Opatowska w tych 
zmianach, które miały się odnosić do zmian oświatowych zostały z małymi drobnymi 
zastrzeżeniami pozytywnie zaopiniowane przez Kuratorium Oświaty. W przypadku 
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Gimnazjum z automatu. Ja będąc po spotkaniu z Paniami Dyrektorkami w najbliższych 
dniach liczę że zostaną podpisane. I te zmiany będą miały swoje przełożenie”.    
 
Następnie Wójt poinformował, iż 3 czerwca w Lipiu odbędzie się Dzień dziecka. Tego 
samego dnia odbędzie się 60-lecie Koła Gospodyń Wiejskich w Opatowie.   
 
Idąc dalej głos zabrał Radny Rogalewski, który spytał o lampy na drodze przy S11 czy bedą 
do końca czerwca wykonane czy w okresie późniejszym. Dodatkowo spytał o planowaną w 
ubiegłym roku lampę na końcówce ulicy Kwiatowej w Łęce Opatowskiej. Następnie 
podziękował Panu Wójtowi oraz współpracownikom za szybkie wykonanie przyłączy 
kanalizacji i wody do właściciela posesji z Łęki Opatowskiej i Szalonki.  
 
Wójt Gminy odpowiedział: „Dziękuję Panie Radny za miłe słowa. To dzieje się nie samo tylko 
idą za tą pracą pracownicy Urzędu. Jeśli chodzi o pytania dot. oświetlenia nie jestem w 
stanie dzisiaj odpowiedzieć bo wczoraj będąc na dwudziestoleciu Spółki Oświetlenie uliczne i 
drogowe w Kaliszu nie było ku temu sposobności. Wczoraj same laudacje płynęły ze strony 
występujących. Reprezentując Gminę Łęka Opatowska byłem wśród 109 przedstawicieli 
samorządów w jednej spółce. Wczoraj sam Pan Minister mówił że spółka w której jesteśmy 
udziałowcem jest jak gdyby przykładem dla innych spółek i przedsiębiorstw z terenu Polski. 
Natomiast ja zadaje sobie jedno pytanie które zadam  opiekunowi naszej gminy, jak to jest 
że pieniądze, które żeśmy przelali w tamtym roku do końca czerwca mają być zrealizowane.  
Liczę na to że, ta lampa nie przy S11 tylko przy niewyremontowanym kawałku drogi krajowej 
nr 11 zaświeci się z naszym udziałem. W związku z tym, że robimy to ze spółką Oświetlenie 
uliczne, przelaliśmy 6 tyś. zł. i wierzę mocno w to, że w czerwcu ta lampa zaświeci. 
Natomiast odpowiadając na II pytanie dot. tych dwóch punktów oświetleniowych na ulicy 
Kwiatowej są w planie realizacji w tym roku”. 
 
Radny Rogalewski: „Dziękuję za odpowiedź”. 
 
Idąc dalej głos zabrała Sołtys Wsi Szalonka, która spytała gdzie ma powstać wspomniany 
Przez Pana Wójta bankomat? 
 
Wójt Gminy odpowiedział: „Z informacji, które posiadam nowa Pani Dyrektor Banku PKO BP 
w Kępnie wizytowała wskazane miejsce. Miał on być usytuowany przy bibliotece przy 
punkcie aptecznym w Opatowie. Niestety po dwóch tygodniach Pani Dyrektor odpowiedziała 
że dostała informację z Warszawy, że kalkulacja ekonomiczna umiejscowienia, postawienia 
tego, dbałości o to powoduje, że PKO BP nie widzi możliwości umiejscowienia tegoż 
bankomatu na naszym terenie. Ponadto Wójt poinformował, iż w sklepie Dino, który ma 
powstać w najbliższych dniach w Opatowie tam będzie terminal i zgodnie z obowiązującymi 
umowami podpisanymi w całej Polsce przy zakupach za minimum 1,20 lub 1,50 za każdym 
razem będzie można wypłacić 300 zł. W związku z tym będzie możliwość wypłaty, co w 
pewien sposób ułatwi życie mieszkańców”. 
 
Idąc dalej Wójt zaprosił wszystkich radnych i sołtysów na organizowany z okazji Dnia 
Samorządowca grill w miejscowości Ustronie o godz. 19.00 w dniu 27.05.2017 r.  
 
Następnie Przewodniczący Rady poinformował iż 7 czerwca br. odbędzie się posiedzenie 
wspólne komisji. Natomiast posiedzenie sesji Rady Gminy planowane jest na 13 czerwca 
20017 r.  
   
Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku 
obrad. 
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Ad.12 . Zakończenie obrad XXXVII Sesji Rady Gminy. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Michał Jerczyński o godz. 14:05 zamknął 
obrady XXXVII sesji Rady Gminy Łęka Opatowska. 
 
Protokółowała:        Przewodniczący Rady 
/-/Renata Woźnica                     /-/Michał Jerczyński 
 


